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Skriftlig redovisning kring motionsuppföljningen från 
höstrepskapet 2022 
Detta dokument redovisar hur varje bifallen motion från höstrepresentantskapet 2022 har hanterats under året och presenteras för 
representantskapet i november 2023 för att anteckna rapporten. Även de motioner där beslutet var att besvara motionen men skicka 
vidare till en instans redovisas. Det är representantskapet eller distriktsstyrelsen som beslutar till vilken instans respektive motion 
skickas till för återkoppling. Varje ansvarig politiker har uppmanats att kontakta motionären för att berätta hur de har tänkt att 
hantera motionen och/eller återkoppla vad motionen ledde till. Listan över vilken politiker som hade ansvar för varje motion har 
funnits på hemsidan vars länk har skickats ut via medlemsmejl i februari månad. Detta dokument syftar till att markera slutet av 
uppföljningen av motioner från höstrepresentantskapet 2022. Eventuell fortsatt uppföljning av motion sker mellan ansvarig 
återkopplare och motionär.   
 
 
Motion 1: Reformera Adhd-utredningen 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

- att bifall attsats 1 och 3 samt 
- besvarad attsats 2 

1. Att en utredning tillsätts för att anpassa adhd-utredningen efter kön och ålder. 
3. Att motionen sänds vidare till ytterligare lämpliga instanser 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
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Genomfört:  
Dženan Čišija, Riksdagsbänken: Din motion vill att en utredning ska tillsätts för att anpassa ADHD-utredningen efter kön och ålder. 
Härmed vill jag informera dig att jag under allmänna motionstiden under hösten 2023 kommer att skriva en riksdagsmotion som 
helt motsvarar innehållet i din motion.  
 
 
Motion nr 2 Avancerad sjukvård i hemmet (ASIH-team) 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- anse motionen besvarad i sin helhet 
- bifall till ny attsats: 

Att representantskapet uppdrar åt den socialdemokratiska regionfullmäktigegruppen att återkomma till representantskapet med en 
rapport om hur utvärderingen utfallit och med redovisning av hur regionen framledes kommer att bedriva vården för den aktuella 
målgruppen. 
 
Åtgärd: Motion skickad till regionfullmäktigegruppen.  
Genomfört:  
My Alnebratt, Regionfullmäktige: Sedan vår distriktskongress har situationen förändrats och SU har i augusti i år beslutat att 
återupprätta ASIH-teamen, fast nu enbart i SUs regi. Samverkan med kommunala hälso- och sjukvården kommer dock att krävas 
även fortsättningsvis. Vi fortsätter att följa frågan från politiskt håll.   
 
 
 
Motion nr 4 Värdig vård för prostituerade 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens nya förslag 

- bifall attsats 1-3 och 5 
- besvarad attsats 4 
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1. Att utreda huruvida hälsomottagningar som specificerar sig mot prostitution och social utsatthet kan införas, för ett bättre 
bemötande av prostituerade samt stöd vid eventuell anmälan av brott. 
2. Att arbeta för att öka kunskapen om prostitution och social utsatthet inom vården. 
3. Att Socialdemokraterna i Göteborg antar motionen som sin egen. 
5. Att motionen vidarebefordras till lämpliga instanser. 
 
Åtgärd: Motion skickad till regionfullmäktigegruppen.  
Genomfört:  
My Alnebratt, Regionfullmäktige: Ingen återkoppling erhållen. 
 
 
Motion nr 5 Kostnadsfri TBE vaccination för barn och unga 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
1. Att TBE vaccinering erbjuds kostnadsfritt för barn mellan 3–19 år. 
2. Att motionen vidarebefordras till lämpliga instanser. 
 
Åtgärd: Motion skickad till regionfullmäktigegruppen.  
Genomfört:  
My Alnebratt, Regionfullmäktigegruppen: Stort tack för en viktig och bra motion angående kostnadsfri TBE vaccination för barn 
och unga. Den RödGröna ledningen i VGR arbetar aktivt med fråga utifrån att det ytterst är en fråga om jämlik vård. Idag har vissa 
familjer råd att köpa vaccin men inte andra, det är en stor orättvisa. I nuläget pågår en utredning kring hur man skulle kunna 
implementera det och vad det skulle kosta. Första indikationerna visar att det skulle bli väldigt dyrt och som du känner till står vi 
mitt i en inflationskris. Men vi arbetar vidare med frågan och driver på för att detta ska ges till alla barn och unga i Västra Götaland. 
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Motion nr 6 Skolbibliotek 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- besvarad attsats 1-3 
- bifall attsats 4 

4. Att motionen skickas vidare till lämplig instans. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Gunilla Carlsson, Riksdagsbänken: Jag har fått i uppdrag att hantera motionen vidare, och kommer att skriva en motion i dess anda, 
och kommer att lägga den under allmän motionstid i riksdagen. 
 
 
Motion nr 7 Differentiera skolpengen 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall attsats 1 
- besvarad attsats 2 

1. Att skolpengen differentieras och delas ut per klass i stället för per elev. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Gunilla Carlsson, Riksdagsbänken: Jag kommer att lägga en motion under allmän motionstid i Riksdagen, i motionens anda. 
Om du har några frågor eller synpunkter är du välkommen att höra av dig. 
 
 
Motion nr 8 Gör moderna språk moderna igen 
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Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  
- bifall attsats 1-3 och 5 
- besvarad attsats 4 

1. Att kommuner och stat skall verka för att språklärare kontinuerligt uppdateras om nuvarande språkvetenskaplig diskurs och 
forskning. 
2. Att kommuner och stat skall verka för att språklärare kontinuerligt erbjuds möjligheter till kontinuerlig vidareutbildning kring 
språkdidaktik och pedagogik. 
3. Att kommuner och stat skall verka för samarbete och dialog mellan språkvetenskapliga institutioner och språklärare. 
5. Att motionen sänds vidare till ytterligare lämpliga instanser. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Amalia Rud Stenlöf, Riksdagsbänken: Jag har från Göteborgsbänkens räkning fått i uppdrag att återkoppla till dig hur det går med 
frågan nu i höst. Frågorna och problembeskrivningen från motionen tas vidare till S-gruppen i utbildningsutskottet.  
 
 
Motion nr 10 Varför inte erbjuda alla elever gratis skolmat i gymnasiet? 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall attsats 1-3 
- besvarad attsats 4-5 

1. Att det skall vara obligatoriskt för alla gymnasieskolor i Sverige att erbjuda avgiftsfri skollunch. 
2. Att motionen skickas vidare till den socialdemokratiska riksdagsbänken. 
3. Att motionen skickas vidare till lämplig instans. 
  
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  



6 
 

Genomfört:  
Amalia Rud Stenlöf, Riksdagsbänken: Ni har båda skrivit motioner om avgiftsfri skollunch på gymnasiet och som 
Socialdemokraterna i Göteborg beslutat att driva på representantskapet förra året. Jag har fått i uppdrag att från Göteborgsbänkens 
håll återkoppla till er här under hösten. Vill nu meddela er att jag nu under riksdagens allmänna motionstid skrivit en motion på 
temat.  Så nu får vi hoppas att fler tycker att det är en bra idé! Barn ska hungra efter kunskap- inte efter lunch.  
 
 
Motion nr 11 Gratis skollunch i gymnasiet 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall attsats 1 och 3 
- besvarad attsats 2 

1. Att Socialdemokraterna ska verka för att gymnasieskolan skall vara skyldiga att erbjuda elever en kostnadsfri måltid om dagen. 
3. Att motionen sänds vidare till lämplig instans. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Amalia Rud Stenlöf, Riksdagsbänken: Amalia Rud Stenlöf, Riksdagsbänken: Ni har båda skrivit motioner om avgiftsfri skollunch på 
gymnasiet och som Socialdemokraterna i Göteborg beslutat att driva på representantskapet förra året. Jag har fått i uppdrag att från 
Göteborgsbänkens håll återkoppla till er här under hösten. Vill nu meddela er att jag nu under riksdagens allmänna motionstid 
skrivit en motion på temat.  Så nu får vi hoppas att fler tycker att det är en bra idé! Barn ska hungra efter kunskap- inte efter lunch. 
 
 
Motion nr 12 Mot en en jämlik skola! 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall attsats 1 
- besvarad attsats 2 
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1. Att alla har rätt till läroböcker i skolan införs i skollagen. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Mattias Jonsson, Riksdagsbänken: Det har nu blivit en riksdagsmotion av din motion som läggs in till riksdagen för behandling. 
 
 
Motion nr 13 Social utveckling i skolan 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall attsats 1 
- besvarad attsats 2 
- avslag attsats 3 

1. Att verka för att alla skolor oavsett ägarform i sin skolbyggnad/fastighet har skolmåltidslokal, skolbibliotek, gymnastiksal och 
skolgård. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Gunilla Carlsson, Riksdagsbänken: Vi ifrån Göteborgs bänken i Riksdagen, har lämnat in din motion under allmän motionstid. 
 
 
Motion nr 14 Utveckla och utöka elevhälsan 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

- avslag attsats 1 
- bifall attsats 2 

2. Att åtgärder vidtas och resurser tillsätts för att stärka där brister finns och föreslå förbättringar i samråd med de som arbetar och 
befinner sig i skolans värld, elever och lärare. 
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Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Viktoria Tryggvadottir Rolka, kommunfullmäktige: Precis som motionen lyfter ser vi hur behoven på elevhälsans insatser ökar 
samtidigt som vi har stora svårigheter att bygga ut elevhälsan. Detta är en situation som vi är väl medvetna om och som 
kontinuerligt är föremål för diskussion i grundskolenämnden. Från S sida tar vi frågan om barn och ungas psykiska hälsa på stort 
allvar och försöker göra vad vi kan för att stärka det förebyggande och främjande arbetet.  
 Trots att Göteborg lägger mer resurser på skolan än någon annan kommun i Sverige räcker inte resurserna för att 
arbeta förebyggande när det samtidigt sker en ständig ökning av elever med alltmer komplexa svårigheter. Bristande tillgång till 
kuratorer och psykologer utgör en begränsning för utbyggnad av elevhälsan som är svår för en kommun att ensam lösa. Den 
bromskloss som BUP utgör skapar problem för den kommunala skolan när elevhälsan tvingas arbeta behandlande och utredande i 
stället för förebyggande, för att BUP inte löser sitt uppdrag. Vi tror att det kan finnas möjligheter att underlätta för barn att få rätt 
hjälp genom bättre organisatorisk samverkan mellan skolan och Västra Götalandsregionen. Detta är något vi kommer att arbeta 
vidare med inom grundskolenämnden. 
 Ett sätt att avlasta elevhälsan så att den kan ägna sig åt förebyggande arbete är att bygga ut särskilda 
undervisningsgrupper på alla skolor för att snabbt kunna ge stödinsatser i ett mer avskilt sammanhang. Allt för många barn får vänta 
på sitt stöd och har stora svårigheter i skolan som riskerar få negativa konsekvenser för både de själva och för skolkamraterna.  
 Sociala mediers inflytande på unga människor lyfts allt oftare som del i förklaring till ökande psykisk ohälsa. Oavsett 
de kausala sambanden kan vi konstatera att barn och unga idag lägger en avsevärd tid på rekreation via skärm - tid som tas från 
utevistelse, fysiskt umgänge, lek och social interaktion, läsning, idrott och annat som vi vet har positiva effekter på psykiskt och 
socialt välmående. Mobilfria skoldagar kan vara ett sätt att minska de sociala mediernas inflytande och påverkan på unga under 
timmarna som barnet är i skolan och kan bidra till en minskning av ohälsa. 
 I detta sammanhang bör också nämnas insatser för att ge alla unga en meningsfull fritid vilket bland annat sker genom 
kulturskolan, Skolan som arena och Lights On. Unga människor med psykisk ohälsa är i farozonen för att börja med droger och 
droger förvärrar redan befintlig ohälsa. Våra insatser för en drogfri skola är en omistlig del av det förebyggande arbetet. 
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 Elevhälsan måste ges rätt förutsättningar att sköta sitt uppdrag, både vad gäller resurser men också genom att andra 
verksamheter och aktörer tar sin del av ansvaret för att förebygga och främja ungas hälsa.  
 
 
Motion nr 16 Insatser för barn och unga i utsatta områden 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens nya förslag  

- besvarad attsats 1 
- bifall attsats 2-3 
- bifall ny attsats 4 

2. Att resurser tilldelas så att meningsfulla aktiviteter kan bedrivas för områdets invånare. 
3. Att Gårdstensmodellen implementeras i alla utsatta områden. 
4. Att fullmäktigegruppen får ansvar för att aktivt bevaka all samverkan mellan skola, fritid, socialtjänst, BUP/UPH och polis 
kommer att ske i utsatta områden. 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Jonas Attenius, kommunfullmäktige: Flertalet insatser har genomförts för att utveckla arbetet i denna viktiga fråga. Socialnämnderna 
har ett ansvar att bedriva och möjliggöra för fritidsaktiviteter i staden. I samverkan med ett flertal skolor i staden har man sett till att 
hålla skolans lokaler öppna efter skoltid och låtit föreningar bedriva verksamhet i skolans lokaler, tillgängligt för de som bor i de 
olika områdena. Det gäller alltifrån läxläsning till idrottsaktiviteter eller bakning. Socialnämnderna har också i samverkan med 
idrotts- och föreningsnämnden inrättat och drivit fritidsbanker i stadens fyra stadsområden. Det innebär att det finns platser där 
vem som helst kan komma och gratis låna utrustning för fritidsaktiviteter, såsom tennisrack, skidor, bollar eller utrustning för andra 
aktiviteter som inte är idrottsrelaterade. Under sommaren fick socialnämnderna ett stort resurstillskott för att kunna utföra 
lovaktiviteter. Samtliga förvaltningar genomförda en stor mängd aktiviteter för att ge personer möjlighet till en meningsfull fritid.  
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Genom Göteborgs kommunala bostadsbolag AB Framtiden så pågår ett stort, målmedvetet arbete med att inga områden ska vara 
särskilt utsatta år 2030 och inga områden vara utsatta år 2035. I detta ingår, bland mycket annat, att arbeta med Gårdstensmodellen 
och sprida de insatser och strukturer som varit framgångsrika i den modellen.   
Under året har arbetet med SSPF, en samverkansform mellan skola, socialtjänst, Polisen och fritidsverksamheter i stadens olika 
områden förstärkts. Därigenom både bevakas och utvecklas samarbetet mellan myndigheter och civilsamhället i Göteborg.  
 
 
 
Motion nr 19 Språkbildning på arbetsplatser inom äldreomsorgen 
Mötet beslutade att i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
1. Att genomföra språkutbildning på arbetsplatser inom äldreomsorgen inom Göteborgs stad. 
2. Att genom utbildningen stärka arbetstagarens kunskap om det svenska språket samt möjligheterna till en förbättrad arbetsmiljö. 
3. Att utbildningen ska inkludera hela arbetsgruppen. 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Marina Johansson, kommunfullmäktige: Att välfärdspersonalen ska kunna prata och förstå svenska är en fråga om respekt för våra 
äldre och om personalens arbetsmiljö. Till syvende och sist är det också en fråga om trygghet att förstå och bli förstådd korrekt, inte 
minst i relation till patientsäkerheten. Vi har gett Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen i uppdrag att utveckla samarbetet med 
förvaltningen för arbetsmarknad och vuxenutbildning i frågan, och tillsammans utvecklar förvaltningarna språkutbildning för den 
omsorgspersonal som har behov av detta. Förvaltningen har också fått i uppdrag av oss att se över medarbetares språkkunskaper på 
kontinuerlig basis, i syfte att fånga upp personalen i verksamheten på ett bra sätt i denna fråga.  
 
 
Motion nr 21 Förändringar av regler kring karensavdrag 
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Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  
- bifall till motionen i sin helhet 

1. Att våra riksdagsledamöter från Göteborg ska arbeta för att ta bort karensavdraget helt och hållet för alla yrkesgrupper. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Mattias Jonsson, Riksdagsbänken: Det har nu blivit en riksdagsmotion av din motion som läggs in till riksdagen för behandling. 
 
 
Motion nr 22 Öka antalet platser på läkarprogrammet 
Mötet beslutade efter votering, handräckning och rösträkning med siffrorna 107 för distriktsstyrelsen och 90 för motionären i 
enlighet med distriktsstyrelsens nya förslag. 

- att avslå attsats 1 
- att bifalla ny attsats 2 

2. Att socialdemokraterna i Göteborg driver på för att skapa bättre förutsättningar att validera utländska läkarutbildningar. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Dženan Čišija, Riksdagsbänken: Enligt din motions tilläggsattsats skall jag driva på för att skapa bättre förutsättningar att validera 
utländska läkarutbildningar. Härmed vill jag informera dig att jag under allmänna motionstiden under hösten 2023 kommer att 
skriva en riksdagsmotion som helt motsvarar innehållet i tilläggsattsatsen till din motion. 
 
 
Motion nr 23 Skolkorten begränsar det kollektiva resandet 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 



12 
 

1. Att Kommunfullmäktigegruppen och våra trafikpolitiker ser över skolkortens omfattning i syfte att utjämna villkoren för elever i 
vår stad 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Johannes Hulter, kommunfullmäktige: Möjligheten att kunna röra sig i vår stad med kollektivtrafiken är en viktig faktor för att 
exempelvis motverka segregation, uppmuntra deltagandet i föreningsliv och minska utsläppen. När det förra högerstyret tog bort 
subventionen på periodkorten i staden var detta ett hårt slag för många göteborgares ekonomi, inte minst eftersom även Västra 
Götalandsregionen kort därefter höjde priserna i samband med att den nya zonindelningen genomfördes.  
 Det var därför ett viktigt vallöfte som lanserades av partiet i augusti 2022 att vi skulle sänka priset på periodkorten i 
Göteborg om vi kom till makten. I vår budget för 2023 har vi gett kommunstyrelsen just ett skarpt uppdrag att inleda förhandlingar 
med regionen för att möjliggöra en subvention på periodkorten. De nuvarande skolkorten, som gäller dygnet runt måndag till fredag 
under terminerna, i kombination med att vårt styre också möjliggjort för sommarlovskort för skolungdomar är en god bit på vägen 
för att skapa en mer jämlik tillgång till kollektivtrafiken i Göteborg. 
 
 
Motion nr 26 Fler möteslokaler för ideella föreningar i förorterna 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens nya förslag  

- att bifalla motionen 
1. Att det ska finnas fler möteslokaler för ideella föreningar i Göteborgs förorter. 
2. Att lokalhyrorna ska hållas på en rimlig nivå så att föreningslivet har råd att betala. 
3. Att motionen skickas vidare till lämpliga instanser. 
4. Att Socialdemokraterna i Göteborg antar motionen som sin egen. 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
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Johannes Hulter, kommunfullmäktige: Vi har under året arbetat aktivt för att lägga om kursen i stadsplaneringen. Detta innebär flera 
kursändringar, varav en är ett ökat fokus på att just planera för lokaler. S-gruppen i stadsbyggnadsnämnden har vid flera tillfällen 
yrkat på att lokaler ska byggas i bottenplan av nya flerbostadshus. Ett levande bottenplan med föreningslokaler och annan 
verksamhet är en del i att bygga ett trevligare Göteborg. I Göteborgs stads budget för 2023 finns det också skrivningar om just 
levande bottenplan.  
 I förlängningen kommer detta öka antalet lokaler i staden. För att förbättra situationen här och nu har vi dels yrkat i 
stadsbyggnadsnämnden för att alla ärenden där lokaler omvandlas till bostad ska lyftas till nämnden, dels har vi arbetat mot att 
lokaler i allmännyttan ska omvandlas.  
 
 
Motion nr 27 Allmännyttans lokal ansvar 
Mötet beslutade i enlighet med Carl-Gunnar m fl förslag  

- att bifalla motionen 
Att partiet utser en grupp med uppgift att utverka en plan, för att ge allmännyttan tillsammans med staden, uppdrag att verka för fler 
lokaler med låga kostnader för ideella föreningar. 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Johannes Hulter, kommunfullmäktige: Vi har sedan vi tog över styret i kommunen arbetat aktivt för öka antalet lokaler vid 
nybyggnation. Den socialdemokratiska gruppen i stadsbyggnadsnämnden har vid flera tillfällen lagt yrkanden för att möjliggöra 
lokaler i bottenplan. Detta finns även med i stadens budget för 2023.  I förlängningen kommer detta öka antalet lokaler i staden. På 
ett socialdemokratiskt initiativ har stadsbyggnadsnämnden även fattat beslut om att alla ärenden där lokaler i bottenplan omvandlas 
till bostad ska lyftas till nämnden för beslut. S-gruppen i AB Framtiden har också arbetat med frågan, både i koncernstyrelsen och 
dotterbolagen. 
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Motion nr 28 Solpaneler på alla kommunala fastigheter i Göteborg 
Lars Johansson Älvstranden sdf, yrkar bifall till motionen och tilläggsattsatser 

- 4. att samtliga kommunägda fastigheter som är möjliga att ha solpaneler på, ska ha som mål att fram till 2030 ha byggt 
solpaneler på fastigheternas tak 

- 5. att motionen jämte styrelsens utlåtande överlämnas till KF-gruppen. 
Lars Carlström Älvstranden sdf, m fl yrkar bifall till motionen och tilläggsattsatserna 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Johannes Hulter, kommunfullmäktige: Göteborgs stad arbetar aktivt med att öka produktionen av el från solpaneler. I Göteborgs 
stads energiplan är riktlinjen att solpaneler i högsta möjliga mån ska installeras vid renovering och nybyggnation av kommunala 
fastigheter. När ärenden gällande solpaneler kommit upp i stadsbyggnadsnämnden har vi agerat för att möjliggöra detta. I och med 
solpaneler på fastigheter, med vissa undantag, inte är bygglovspliktiga så behöver dock inte nämnden ta ställning i majoriteten av 
fallen.  
 Utifrån energiplanen kan man utläsa att målbilden är att kommunala fastigheter ska förses med solpaneler där det är 
möjligt. Däremot tar vi med oss motionen vidare i arbetet med energiplanen och när den i framtiden ska revideras.  
 
 
Motion nr 29 Ta ställning mot gruva i Kallak 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- avslag attsats 1 
- bifall attsats 2-3 
- besvarad attsats 4-5 

2. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för en ratificering av ILO-konventionen ILO 169. 
3. Att Socialdemokraterna i Göteborg verkar för att en utredning om hur en ratificering av ILO-konventionen ILO 169 hade 
fullföljts skall utföras. 
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Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Johan Büser, Riksdagsbänken: Vi har nu hanterat denna i riksdagsbänken i Göteborg och jag kommer att formulera detta i antingen 
en muntlig eller skriftlig fråga till ansvarig minister.  
 
 
Motion nr 30 Låt statliga miljarder verka för ett mer hållbart resande 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens jämkningsförslag 

- bifall attsats 2 och 9 
- besvarad attsats 1 och 6-8 
- avslag attsats 3-5 och 10 
- bifall nya attsatser 11-12 

2. Att Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk verkar för att säkerställa snabba miljarder till ett mer hållbart resande. 
9. Att Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk verkar för att Sverige sänker momsen på tågresor. 
11. Att Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk verkar för att belägga fossildrivet flyg med energi- och koldioxidskatt 
12.Aatt Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk på EU-nivån driver förändring så att de regioner i Sverige som har 
förutsättningar för det kan gå före i klimatomställningen med lokalt anpassade bränslesubventioner och momsnedsättning på 
inrikesflyget. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Johan Büser, Riksdagsbänken: Vi från riksdagsbänken diskuterat den, och jag kommer för bänkens räkning att framföra och 
argumentera för detta som har beslutats i att-satserna genom att boka in ett samtal med vår s-gruppledare i Trafikutskottet samt 
formulera en fråga till vår infrastrukturminister.  
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Motion nr 31 Världens mest hållbara skogsbruk? 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
1. Att trakthyggesbruk ska fasas ut som skogsbrukssätt och kalhyggen endast tillåtas i undantagsfall. 
2. Att skogsägare ges de ekonomiska och kunskapsmässiga förutsättningar som krävs för att ställa om till ett hyggesfritt skogsbruk. 
3. Att ett bonus malus-system för skogsindustrin utreds med syfte att styra mot ökad inlagring av kol i skog och mark samt i 
långvariga skogsprodukter. 
4. Att motionen skickas vidare till andra lämpliga instanser. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Amalia Rud Stenlöf, Riksdagsbänken: Jag har från Göteborgsbänkens räkning fått i uppdrag att återkoppla till dig hur det går med 
frågan nu i höst. Frågorna och problembeskrivningen från motionen har lämnats till S-gruppen i miljö-och jordbruksutskottet.  
 
 
Motion nr 32 Nollvision 2.0 – skärp klimatambitionerna i den nationella transportplaneringen 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens jämkningsförslag  

- besvarad attsats 1-3 
- bifall attsats 4 
- bifall ny attsats 5 

4. Att Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk verkar för att Trafikverket ges i uppdrag att i mycket högre grad arbeta med 
målstyrd infrastrukturplanering i motsats till prognosstyrd. 
5. Att Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk verkar för ett nationellt mål om minskad biltrafik. Målsättningen ska vara att 
ökningen av resandet sker med kollektivtrafik, gång och cykel samt delade mobiltjänster. 
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Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Mattias Jonsson, Riksdagsbänken: Det har nu blivit en riksdagsmotion av er motion som läggs in till riksdagen för behandling. 
 
 
Motion nr 34 Har cykelbanor blivit en klassfråga? 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
- avslag till tilläggsattsats 4 

1. Att Socialdemokraterna arbetar för att öka takten på utbyggnad samt underhåll av cykelbanor. 
2. Att Socialdemokraterna arbetar för att Göteborg skall vara jämlikt beträffande kvaliteten av cykelbanor. 
3. Att Socialdemokraterna arbetar för en ökad inspektion och prioritering av det sämre nätet av cykelbanor i Göteborg. 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Johannes Hulter, kommunfullmäktige: Göteborg behöver bli en ännu bättre stad att cykla i, där cykelbanorna håller hög kvalitet 
över hela staden. Av denna anledning har vi gett ansvarig nämnd i uppdrag att påskynda genomförandet av Göteborgs Stads 
cykelprogram, bland annat genom att öka underhållet av cykelvägar, öka säkerheten, öka attraktiviteten och genomföra aktiviteter i 
syfte att uppmuntra fler att cykla. Här ingår jämlika cykelmöjligheter.  
 Om vi ska öka cyklandet i staden behöver det vara enkelt att planera sin cykeltur och att som cyklist kunna flagga upp 
för hinder eller andra avvikelser i cykelbanorna på ett smidigt sätt. När stadsmiljönämnden under 2023 behövde genomföra 
besparingar valde det rödgröna styret att bortprioritera den föreslagna åtgärden att avsluta arbetet med appen Cykelstaden som 
innehåller en praktisk reseplanerare, information om cykelvägar och aktuella trafikstörningar. Som cyklist kan man också göra en 
felanmälan i appen i kombination med att aktuell plats anges, vilket bäddar för att eventuella skador i banan kan omhändertas på ett 
smidigt sätt. Det är helt klart så att cykelstaden Göteborg behöver utvecklas vidare och vi arbetar med denna fråga. Bland annat 
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planeras det för nya cykelbanor i samband med byggandet av Torslanda tvärförbindelse mellan Nya Älvegårdsvägen och 
Torslandavägen. 
 
 
Motion nr 35 Utred kulturskolan i Göteborg 
Ulf Ahlstedt Kulturarbetarnas sdf yrkar bifall till ny attsats 

- 2. Att den Socialdemokratiska gruppen i grundskolenämnden för i uppdrag att noggrant följa upp kulturskolans verksamhet 
för en utvärdering. 

Hans Aronsson distriktsstyrelsen jämkar med Ulfs nya attsats. 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen 
Genomfört: 
Viktoria Tryggvadottir Rolka, kommunfullmäktige: Tiden efter omorganisationen, när kulturskolan överfördes till grundskolan, har 
präglats av pandemiåren, en ny enhetschef har tillsatts och verksamheten försöker att hitta sina former och möta de behov som 
finns. Det finns stora utmaningar för kulturskolan som du beskriver i din motion. Vi vill att fler barn får möjlighet att gå kurser, 
utveckla kulturella förmågor och sin potential. De korta kurser som erbjuds på lov och helger är bra sätt att skapa intresse för 
fortsatt kulturellt engagemang men kulturskolan måste också i ökad grad erbjuda spets och långa kurser, för alla barn oavsett 
bakgrund eller var man bor i staden. Arbetsvillkoren för anställda lärare är ofta besvärliga. Vi har haft möte med engagerade lärare 
som vill se ökad tydlighet kring deras roll och att deras verksamhet ska få ett större erkännande. Det finns en diskussion kring 
lärarnas arbetstider som också måste lösas på ett sätt som ger barn tillgång till verksamhet under kvällar, helger och lov men som 
också ger personalen rimliga villkor. Kort sagt, det finns starka skäl att utreda kulturskolan i Göteborg för en ökad och likvärdig 
tillgång. Vi avser att lägga fram ett yrkande till grundskolenämnden under hösten 2023 med uppdrag om att kartlägga nu-läget och 
återkomma med förslag på åtgärder. 
 
 
Motion nr 37 Öppet arkiv på Sveriges Radio 
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Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  
- bifall till motionen i sin helhet 

1. Att Göteborgs socialdemokratiska riksdagsbänk driver frågan att ge Sveriges Radios i uppdrag att starta ett Öppet Arkiv 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Dženan Čišija, Riksdagsbänken: Du har skrivit en motion där du vill att Sveriges Radio får i uppdrag att starta ett Öppet Arkiv. 
Härmed vill jag informera dig att jag under allmänna motionstiden under hösten 2023 kommer att skriva en riksdagsmotion som 
helt motsvarar innehållet i din motion. 
 
Motion 40: Om vegetarisk mat 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
1. Att de ekonomiska följderna av att välja ett icke vegetariskt alternativ tas bort. 
 
Åtgärd: Beslutad attsats skickad till distriktsstyrelsen.  
Genomfört:  
Alfred Johansson, partiexpeditionen: Distriktsstyrelsen har nu gett partiexpeditionen i uppdrag att fortsätta att ha vegetarisk norm 
på partidistriktets aktiviteter men ingen utbetalning ska ske utifrån hur många som väljer kött.  
 
 
Motion 41: Utskott för miljö- och klimatfrågor 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
1. Att Socialdemokraterna Göteborg inrättar ett miljö- och klimatutskott. 
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2. Att Socialdemokraterna Göteborg ger utskottet i uppdrag att; Stödja partiets ledamöter med information, förslag och kunskap; 
Höja intresset och kunskapsnivån inom partiet vad gäller dessa frågor genom studier och diskussioner; Följa upp hur målen i 
Göteborgs Stads miljö- och klimatprogram uppfylls; Arbeta utåtriktat med dialog och information om partiets politik 
 
Åtgärd: Attsatserna skickad till distriktsstyrelsen.  
Genomfört:  
Alfred Johansson, partiexpeditionen: Styrelsen har nu hanterat de två attsatserna och gett partiexpeditionen i uppdrag att inrätta ett 
utskott utifrån de beslutade attsatserna. Styrelsen gav även expeditionen i uppdrag att lägga till ett uppdrag till utskottet om att även 
följa upp VGR:s klimatmål. Nomineringsanmodan har gått ut till föreningar för att tillsätta det nya utskottet bland andra. Utskottets 
sammansättning och tillsättandet planeras till april-maj.  
 
 
Motion 44: Valstugor inför allmänna val 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens nya förslag  

- anse motionen besvarad i sin helhet samt 
3. Att motionen remitteras till valanalysgruppen för vidare bedömning. 
Mattias Jonsson distriktsstyrelsen jämkar med Lars m fl förslag. 
 
Åtgärd: Motion med tilläggsattsats skickad till distriktsstyrelsen.  
Genomfört:  
Alfred Johansson, partiexpeditionen: Jag har nu sänt motionen till valanalysgruppens sammankallande. Valanalysgruppens rapport 
kommer presenteras på ordinarie representantskap 1 april 2023.    
 
 
Motion 47: Partilokal på Hisingen 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens nya förslag  
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- besvarad attsats 1 
- avslag attsats 2 samt Reinos nya attsats 
- att bifalla Pärs nya attsats 

3. Att distriktsstyrelsen får i uppdrag att initiera en arbetsgrupp som tillsammans med LO, ABF och SSU tar fram förslag på hur fler 
partilokaler görs tillgängliga för distriktets föreningar och klubbar i stadsdelar utanför centrum. 
 
Åtgärd: Motion med tilläggsattsats skickad till distriktsstyrelsen.  
Genomfört:  
Alfred Johansson, partiexpeditionen:  
Distriktsstyrelsen har nu gett partiexpeditionen i uppdrag att tillsätta en sådan arbetsgrupp. Vi ska inom ombudsmannagruppen bara 
besluta vem av oss som ska driva gruppen och ingå i den sedan kontaktar vi LO, ABF och SSU för att få representanter från dom. 
Vi ämnar får igång gruppens arbete under våren.  
 
 
Motion 48: Utveckling av jämställdhetsarbetet för att motverka alla former av våld mot kvinnor 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall attsats 1 och 3 
- besvarad attsats 2 och 4 

1. Att partidistriktet arbetar aktivt med jämställdhetsfrågorna både i styrelsen och i alla föreningar i första hand styrelserna. 
3. Att partidistriktet verkar för att Göteborgs stad arbetar för att införa jämställdhetsarbete i alla skolor och förskolor och 
Fritidshem. 
 
Åtgärd: Attsats 1 skickad till distriktsstyrelsen. Attsats 3 skickad till kommunfullmäktigegruppen. 
Genomfört:  
Attsats 1, Alfred Johansson, partiexpeditionen: Styrelsen har utifrån attsats 1 gett expeditionen i uppdrag att ”återrapportera hur 
arbetet har fortskridit utifrån mål 2 ”Skapa förutsättningar för att föreningar och kretsar arbetar med aktuella riktlinjer och 
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organisatoriska dokument” i verksamhetsplanen 2023 under rubriken ”tillsyn över stadsdelskretsarnas och föreningarnas verksamhet 
och utveckling”. Detta för att VP23 innehåller mål och metoder kring jämställdhetsarbetet i organisationen som går i linje med 
attsatsens intention.  
Attsats 3, Blerta Hoti, kommunfullmäktigegruppen: Det belyser ett mycket viktigt ämne, ett ämne som lärarkåren och övrig personal 
i förskola, skola och fritidshem arbetar med hela tiden.  
 Som du skriver så finns ämnet också med i den nya läroplanen, LGR 22.  
Skolverket avser att skolans värdegrundsuppdrag ska förekomma i varje ämnesområde, och kopplingarna till kunskapskraven är 
också mycket tydliga. Begreppet värdegrund är ett paraplybegrepp och ämnena så som patriarkala strukturer är enormt viktiga i 
dagens samhälle, precis det du belyser i din motion. 
 GSN har förlängt sitt IOP-avtal (ideellt-offentligt partnerskap) med föreningen MÄN kring långsiktiga insatser för 
grundskolans elever och personal särskilt inom våldsprevention och destruktiva maskulinitetsnormer.   
Under läsåret 21/22 handledde föreningen MÄN 61 lärare och arbetade med 530 elever, vilket bland annat lett till en större säkerhet 
vid konflikthantering. Samtidigt finns det som motionären lyfter fortfarande många skolor som behöver utveckla ett systematiskt 
värdegrundsarbete där eleverna görs aktivt delaktiga. För att detta ska fungera i praktiken krävs att skolans personal har en 
arbetsmiljö och arbetsbelastning som möjliggör planering av undervisning och tid att ”fånga upp” elever i anslutning till lektioner.  
 På skolor i socialt utsatta områden, där behovet av att motverka patriarkala strukturer och hedersförtryck kan vara 
stort, äts resurser i högre utsträckning upp av att behoven är stora även av språkstöd och särskilt stöd i kombination med lägre 
personalkontinuitet, färre behöriga lärare och högre elevomsättning. Förutsättningar för det nödvändiga jämställdhetsarbetet och 
arbetet med att motverka patriarkala normer kommer när vi nu organiserar om skolorna till större enheter som får lättare att 
bemanna, rekrytera och ha robusta strukturer för jämställdhetsarbetet. 
 
 
Motion nr 51 Drönare och säkerhet 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens nya förslag  

- att avslå attsats 1-2 
- att bifalla attsats 3-5 samt 
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- att bifalla nya attsatser 6-7 
3. Att Staten avsätter resurser till teknikutveckling för att aktivt utveckla verktyg mot luftburna säkerhetshot. 
4. Att Socialdemokraterna i Göteborg bifaller motionen och antar den som sin egen. 
5. Att motionen skickas vidare till lämpliga instanser. 
6. Att mer resurser ges till relevant myndighet eller organisation för att utbilda drönarpiloter för att hjälpa med t.ex. “search and 
rescue” uppdrag. 
7. Att Staten avsätter resurser till relevant myndighet eller organisation för att utbilda drönarpiloter för räddningar och patrullera 
svenskt vatten. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Mattias Jonsson, Riksdagsbänken: Vi kommer ha samtal med aktörer och påbörjat samtal med berört utskott i motionens riktning 
och kommer följa upp frågan under året. 
 
 
Motion nr 52 Datainsamling är dagens atomvapen 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall attsats 1-5 
- besvarad attsats 6 

1. Att en utredning genomförs för att visa hur man på bästa sätt ska ytterligare begränsa företags insamling av känsliga 
personuppgifter. 
2. Att en utredning genomförs för att visa hur man på bästa sätt ska ytterligare begränsa företagsförsäljning och delning av känsliga 
personuppgifter. 
3. Att Socialdemokraterna i Göteborg ställer sig bakom motionen och antar den som sin egen. 
4. Att motionen skickas vidare till lämplig instans. 
5. Att motionen skickas vidare till Socialdemokraternas riksdagsgrupp. 
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Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Dženan Čišija, Riksdagsbänken: Du har skrivit en motion där du vill att en utredning genomförs för att visa hur man på bästa sätt 
ska ytterligare begränsa företags insamling av känsliga personuppgifter, samt försäljning och delning av känsliga personuppgifter. 
Härmed vill jag informera dig att jag under allmänna motionstiden under hösten 2023 kommer att skriva en riksdagsmotion som 
helt motsvarar innehållet i din motion. 
 
 
Motion nr 54 Motion angående arvode till vigselförrättare 
Mötet beslutade i enlighet med Marianne Carlströms förslag  

- bifall motionen i sin helhet 
1. Att den statliga ersättningen för vigselförrättare förbättras. 
2.Att Göteborgs stad ser över möjligheterna att införa ersättning för vigselförrättare. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken och Kommunfullmäktigegruppen.  
Genomfört:  
Gunilla Carlsson, Riksdagsbänken: En av att satserna, att den statliga ersättningen för vigselförrättare ska förbättras, har jag fått i 
ansvar att hantera. Jag kommer att lägga en motion i riksdagen, under allmän motionstid, för att lyfta frågan. Om du har några 
synpunkter eller frågor får du gärna höra av dig. 
 
Jonas Attenius, Kommunfullmäktigegruppen: Ersättningen till vigselförrättare betalas ut av staten och regleras i förordning 
(2009:263) om vigsel som förrättas av särskilt förordnad vigselförrättare, därav har kommunfullmäktigegruppen en begränsad 
möjlighet att påverka de direkta ersättningsnivåerna. Det finns möjlighet för kommunen att arvodera vigselförrättarna utöver den 
statliga ersättningen men givet det mycket utmanande ekonomiska läget har andra områden och verksamheter prioriterats högre i 
budgetarbetet.  
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Motion nr 55 Utförsäljningshysteri hotar demokratin 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
1. Att uttala sig för att regering regioner och kommuner gör en utvärdering av erfarenheterna och konsekvenserna av utförsäljning 
och avreglering inom stat, region och kommunal verksamhet. 
2. Att motionen sänds till socialdemokratiska riksdagsgruppen, socialdemokratiska regionfullmäktigegruppen och socialdemokratiska 
fullmäktigegruppen för beaktande. 
 
Åtgärd: Motion skickad till riksdagsbänken.  
Genomfört:  
Johan Büser, Riksdagsbänken: Jag kommer för bänkens räkning att göra en debattartikel samt lägga ett uppdrag till riksdagens 
utredningstjänst i enlighet med de att-satser som antogs gällande er motion ”Utförsäljningshysteri hotar demokratin”. 
 
Jonas Attenius, Kommunfullmäktigegruppen: Mycket arbete har gjorts för att verka i motionens anda. Dels har all utförsäljning av 
stadens hyresrätter stoppats. Vi har tagit den kampen gällande utförsäljningar och privatiseringar av våra kommunala äldreboenden. 
Givet det parlamentariska läget vinner vi inte alltid de omröstningarna, men vi verkar ständigt för att bevara funktioner och 
verksamheter i stadens egen regi. I socialnämnderna jobbar vi också för att behålla och utvidga antalet verksamheter i stadens egen 
regi. Vi arbetar ständigt med att motverka utförsäljningar av våra gemensamma tillgångar närhelst utförsäljningar inte tjänar 
göteborgaren.  
 
My Alnebratt, Regionfullmäktigegruppen: Tack för en bra motion gällande de erfarenheter och konsekvenser av utförsäljning och 
avregleringar. Inom sjukvården ser vi dagligen konsekvenserna av avregleringar och utförsäljning, den yttersta effekten är att en allt 
större del av sjukvården inte lyder under hälso- och sjukvårdslagen som stipulerar att vård ska ges till den med störst behov. Därför 
arbetar socialdemokraterna i Västra Götalandsregionen mycket aktivt för att stärka och utveckla den offentligt ägda vården.  
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Fokus ligger dels på att stärka upp den krav- och kvalitetsbok som styr över vårdvalet inom primärvården. Under den tid som det 
funnits statligt krav på att ha LOV inom primärvården ser vi att antalet privata aktörer har ökat kraftigt, vi ser också en oroväckande 
trend där oseriösa och ibland rent kriminella aktörer bedriver vård. Detta måste få ett stopp. Vi arbetar också för att minska andelen 
privat vård inom specialistvården där vi ser att ju mer vård som upphandlas desto mer resurser i form av personal och pengar flyttas 
till privata aktörer, där den med störst plånbok kan köpa sig före i kön.  
 
 
Motion nr 56 Stoppa privatiseringen av de kommunala gymmen 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- bifall till motionen i sin helhet 
1. Att Socialdemokraterna arbetar för att stoppa förslaget om privatisering av de kommunala gymmen. 
2. Att Socialdemokraterna intensifierar arbetet för en förbättrad folkhälsa. 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen. 
Genomfört: 
Jonas Attenius, kommunfullmäktigegruppen: Frågan om de kommunala gymmen har varit aktuell under 2022 och 2023. På 
junisammanträdet i år kunde den rödgröna gruppen i idrott- och föreningsnämnden rösta ned högerns förslag om att genom en 
hemställan till kommunfullmäktige genomföra upphandlingar av drift i den kommunala gymverksamheten, vilket är glädjande. De 
kommunala gymmen är viktiga institutioner för folkhälsan som bör värnas. I Göteborgs Stad finns ett folkhälsoprogram som bland 
annat har som mål att i Göteborg har människor förutsättningar att ta eget ansvar för sin hälsa och gör det. Detta skall bland annat 
uppnås genom att stadens verksamheter ska göra hälsoinformation tillgänglig för alla, stödja människor att omsätta hälsoinformation 
till handling och verka för fler hälsofrämjande mötesplatser och miljöer. I detta sammanhang är givetvis de kommunala gymmen 
väldigt viktiga.  
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Motion nr 62 Dags att kräva alkolås för tunga fordon 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- avslå attsats 1 
- bifall attsats 2 
- bifall ny attsats 3 

2. Att det blir lag på att alla fordon avsedda för kommersiella persontransporter ska ha alkolås. 
3. att förare av fordon i yrkesmässig trafik måste genomföra alkotest. 

 
Åtgärd: Motion skickad till EU-parlamentets S-grupp. 
Genomfört: 
Erik Bergkvist, S-gruppen i EU-parlamentet: Naturligtvis skulle alkolås i teorin vara ett bra initiativ för att ta itu med trafikolyckor, 
särskilt dödsolyckor. Det skulle vara ett bra alternativ för personer med diagnosen alkoholberoende till exempel och viktigt att ha 
det för personer som arbetar inom transportsektorn. Det är också ett bra initiativ att när någon har ertappats med att köra under 
påverkan, att personen skulle vara skyldig att ha ett alkolås. Men vi tror också att dessa lätt kan luras och att förare kan hitta sätt att 
kringgå alkolåsen. Faktum är att människor redan har hittat några sätt. Så en viktig fråga skulle vara att se till att alkolås inte kan 
luras. 
 
 
Från höstkongressen 2021 
Tyvärr blev det en miss i förra årets motionsuppföljning så nedan två motioner skickades inte till beslutad instans. Detta har istället 
gjorts i år och redovisas nedan. 
 
 
Motion nr 22 Skor 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- Bifall attsats 1 
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- Bifall attsats 2 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen. 
Genomfört: 
Marina Johansson, kommunfullmäktigegruppen: Se återkopplingen för motion nr 23 nedan.  
 
 
Motion nr 23 Arbetsskor är en del av yrkesklädseln 
Mötet beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

- Bifall tilläggsattsats  
Att verka för att arbetsskor ska ingå i yrkeskläder i verksamheter där yrkeskläder är ett krav 
 
Åtgärd: Motion skickad till kommunfullmäktigegruppen. 
Genomfört: 
Marina Johansson, kommunfullmäktigegruppen: Frågan om skor är en jätteviktig arbetsmiljöfråga som vi har jobbat mycket med 
under det gångna året. I det svåra ekonomiska läge staden befinner sig har vi sett det som mest akut och prioriterat att säkerställa så 
att förvaltningar där personalen har störst behov av arbetsskor ska få det. Förvaltningarna har kommit olika långt med det arbetet. 
S-gruppen i äldre samt vård- och omsorgsnämnden fick igenom ett beslut om arbetsskor för ett tag sedan och där ska skorna 
distribueras vidare ut till personalen under hösten 2023. Det är många som varit engagerade i detta arbete, både arbetsplatsombud 
och representanter från olika fackförbund samt aktiva s-ledamöter i nämnderna. Också i Socialnämnd Sydväst har man drivit 
igenom arbetsskor för all personal som jobbar med direkt omvårdnad, efter god facklig-politisk samverkan, och inom nämnden för 
funktionsstöd fortsätter vi arbeta med frågan för att förhoppningsvis kunna genomföra det även där på sikt.  
 Frågan om att använda sig av en summa istället för att köpa in skor via stadens ramavtal har också utretts under 
processen och likaså frågan om betalda fotinlägg. Regelverket kring detta är komplext men tydligt och påverkas i stor omfattning av 
direktiv från flera myndigheter, såsom Skatteverket, Arbetsmiljöverket och Socialstyrelsen. Även bestämmelser kring 
förmånsbeskattning måste beaktas särskilt i dessa fall. Av den anledningen är det få kommuner som ens erbjuder arbetsskor och 
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kraven som ställs för att summor till de anställda samt fotinlägg inte ska betraktas som en förmån är mycket svåra att uppfylla. 
Eftersom lagstiftningen ser ut som den gör är det svårt att påverka denna fråga till 100 % från kommunalt håll. Även 
kommunallagen har sina bestämmelser kring att det är förbjudet att hjälpa enskilda individer utan stöd i annan lagstiftning, vilket 
tyvärr gör det svårt att genomföra just detta.  
 Vi ska fortsätta vara lyhörda i vår kontakt med fackliga representanter ute på förvaltningarna och lyssna in vad de har 
att säga om de skor som nu erbjudits, och det arbete i de arbetsgrupper som föranlett genomförandet. Vi vet att det alltid finns rum 
för förbättring, och förhoppningsvis kan vi göra ännu mer så snart ekonomin börjar vända uppåt igen!  
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